

# **COLONEL S.L. MACDONALD, MSM, CD**

**DEFENCE COOPERATION ATTACHÉ CANADIAN  
DEFENCE LIAISON STAFF EMBASSY OF  
CANADA WASHINGTON DC**



Colonel Stephen L. MacDonald is the Defence Cooperation Attaché with the Canadian Defence Liaison Staff at the Embassy of Canada in Washington, DC.

He enrolled in the Canadian Army Reserves in 1991 as a private, and was commissioned as an Army Logistics Officer in 1992. In 1997, he transferred to the Regular Force. He has had assignments throughout Canada and deployments to Bosnia-Herzegovina, the Golan Heights, and Afghanistan. Prior to his current assignment, he was as an Associate Professor of Practice in the National Security and Economic Policy Department at the National Defense University's Dwight D. Eisenhower School of National Security and Resource Strategy (formerly the Industrial College of the Armed Forces). His command assignments were as the Commanding Officer of 25 Canadian Forces Supply Depot in Montreal from 2014 to 2016 and as the Commanding Officer of the National Command and Support Element for the Canadian Contribution to the NATO Training Mission in Afghanistan from October 2012 to July 2013. As a staff officer, he served in Ottawa on the Canadian Army Headquarters G4 staff and the Canadian Joint Operations Command J5 staff.

Colonel MacDonald is a graduate of the Joint Command and Staff Program of the Canadian Forces College. He has a Bachelor of Business Administration from the University of Cape Breton, a Master of Defense Studies from the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston, and a Master of Science in National Resource Strategy as a Distinguished Graduate from the National Defense University in Washington DC.

Date biography modified: 2019-02-10

# **COLONEL S.L. MACDONALD, MSM, CD**

**ATTACHÉ COOPÉRATION DE DÉFENSE ÉTAT-  
MAJOR DE LIAISON DES FORCES  
CANADIENNES AMBASSADE DU CANADA  
WASHINGTON DC**



Le Colonel Stephen L. MacDonald est en poste à Washington D.C. en tant qu'Attaché de coopération de défense sous l'État-major de liaison des Forces canadiennes à l'Ambassade du Canada.

En 1991, il s'enrôle dans la première réserve des Forces canadiennes à titre de soldat et par la suite, il reçoit sa commission d'officier de l'Armée canadienne dans la branche logistique en 1992. Il transfère à la Force régulière en 1997. Ses affectations l'emmènent à servir au travers du Canada ainsi qu'outre-mer lors de déploiements en Bosnie-Herzégovine, sur le plateau du Golan, ainsi qu'en Afghanistan. Sa plus récente affectation le voit travailler en tant que professeur associé à l'intérieur du Département de la sécurité nationale et de la politique économique de l'École de la sécurité nationale et de la stratégie de ressources de Dwight D. Eisenhower (anciennement le Collège industriel des forces armées) à l'Université de la Défense nationale. Ses tenures en tant que commandant incluent le 25e Dépôt d'approvisionnement des Forces canadiennes à Montréal de 2014 à 2016 et l'Élément de commandement et de soutien national pour la contribution canadienne à la mission de formation de l'OTAN en Afghanistan d'octobre 2012 à juillet 2013. Finalement, en tant qu'officier d'état-major, il sert dans l'état-major du G4 du quartier général de l'Armée canadienne, en plus du J5 du Commandement des opérations interarmées du Canada, tous deux à Ottawa.

Date de modification de la biographie: 2019-02-10